
Vážení zastupitelé města Česká Kamenice, 
 
dovolte mi, představit vám mou vizi fungování městské společnosti sdružující technické zařízení 
města a městské lesy. 
 
V předchozích 12 letech jsem pracoval jako „provozní manažer divize“ pro společnost zabývající se 
odpadovým hospodářstvím a komunálními činnostmi. 
Mojí hlavní náplní práce bylo hledání a realizace úspor v rámci divizního uspořádání i v jednotlivých 
provozovnách, tvorba kalkulací, příprava a účast na realizaci nových projektů (např. třídící linky a 
lisovny, výstavba nových areálů – sb. dvory, překladiště, apod.) a také zavádění nových legislativních 
požadavků. 
 
V rámci své práce pro město Česka Kamenice bych rád navázal na dobrou práci, kterou se zástupcům 
města, TS a městských lesů daří v poslední době dělat a přispěl svými zkušenostmi k dalšímu rozvoji 
současných i nových projektů.  
 
V první řadě bych se rád věnoval odpadovému hospodářství. Na samém konci roku 2020 byl schválen 
nový zákon o odpadech, který stanovil nové priority v nakládání s odpady a přiřadil jim i konkrétní 
požadavky a datumy.  
Jedním z prvních projektů by tak byla revitalizace sběrného dvora, který dnes neodpovídá 
legislativním požadavkům na třídění a dotřiďování odpadu tak, jak je stanovuje zákon, resp. vyhláška 
o nakládání s odpady. Zkvalitněním třídění velkoobjemového odpadu by však především mělo dojít 
k poměrně významné úspoře nákladů za uložení odpadu. Současně s tím věřím, že se podaří sb. dvůr 
koncipovat tak, aby byl uživatelsky příjemnější a bezpečnější pro občany města i pro obsluhu zařízení.  
Legislativa zároveň stanovuje limity třídění komunálního odpadu a co především, každoročně 
prodražuje zvyšujícím se poplatkem uložení odpadu na skládku. Hledat tedy s kolegy další efektivní 
možnosti třídění komunálního odpadu bude nezbytné k udržení přijatelných nákladů odpadového 
hospodářství města pro další roky. Hlavní částí bude vytřídění a využití biologicky rozložitelného 
komunálního odpadu jako váhově nejtěžší složky komunálního odpadu.  
 
Další oblastí bude stanovení nákladových kalkulací jednotlivých činností. Pro efektivní činnost firmy je 
nutné znát co nejpřesněji jednotlivé náklady. Je to důležité nejen ve vztahu ke zřizovateli, ale také pro 
nabídnutí služeb okolním obcím, nebo i firmám. Priorita je samozřejmě práce pro zřizovatele, tedy 
město Česká Kamenice, ale věřím, že nabídnout případné volné kapacity techniky okolním subjektům 
pomůže nejen finančně, ale také upevněním postavení firmy v mikroregionu. 
 
V poslední době stát omezuje své výdaje a to se promítá i do podpory zaměstnaneckých projektů 
jako například VPP – veřejně prospěšné práce. Město Č. Kamenice využívá těchto dotačních titulů pro 
zajištění dodatečných zaměstnanců pro úklid a údržbu města. Úřady práce již informovaly o omezení 
dotací na tyto projekty s tím, že množství takových zaměstnanců bude významně omezeno. 
Především (nejen) u činností zajišťovaných dnes VPP bude tedy nezbytné prověřit, zda je stále 
výhodné vykonávat tyto činnosti vlastními silami nebo zda bude efektivnější poptat tyto činnosti na 
trhu a zajistit je tak subdodavatelsky, případně zda bude nejefektivnější pořídit nějakou novou 
techniku, která chybějící zaměstnance pomůže částečně nahradit.  
 
Průběžnou činností bude pochopitelně postupné propojení městských lesů a technického zařízení 
města. Půjde především o efektivní využití a sdílení techniky (obě firmy využívají podobnou techniku) 
a dílčím způsobem i zaměstnanců.  
 

Rudolf Pilecký, 25.10.2023 


